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Розділ І. Основні відомості.
1. ТРАНСКРИПЦІЙНІ ЗНАКИ (приклади читання)
ГОЛОСНІ
[ e ] – е
[ i ] – і
[ i: ] – і (довге)
[ o ] – о
[ o: ] – о (довге) 
[ æ ] – е нагадує звук е з широко-відкритим ротом.
[ Λ ] – а
[ a: ] – а(р) 
[ u ] – у
[ u: ] – у (довге)
[ ε: ] – е (р)
[ ə ] – а або е (ненаголошений)
ДИФТОНГИ
[ ei ] – ей
[ ai ] – ай
[ oi ] – ой
[ au ] – ау
[ əu ] – оу
[ iə ] – іа
[ eə ] – еа
[ aiə] –айа
ПРИГОЛОСНІ
[∫] – ш
[ t∫] – ч
[ ð ] – з (кінчик язика поміщаємо між зуби і             
намагаємося вимовити звук з)

-3-
[ θ ] – с (кінчик язика поміщаємо між зуби і намагаємося 
вимовити звук с)
[ ŋ ] – н (носовий; до піднебіння притиснути 
задню частину язика і вимовити звук н)
[ j ] – й
[p] — п (вимовляється дещо з придихом)
[b] — б
[v] — в
[f] — ф
[z] — з
[s] — с
[g] — ґ
[k] — к
[t] — т (кінчик язика притиснуто до піднебіння біля 
верхніх зубів)
[d] — д (кінчик язика притиснуто до піднебіння біля 
верхніх зубів)
[ʒ] — ж (м’якший за «ж»)
[l] — л
[m] — м
[n] — н
[w] — в (губи округлено та випнуто вперед.)
[r] — р (вимовляється без вібрації)
[h] — х (утворюється при видиху)
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2. [image: ]ENGLISH ALPHABET - АНГЛІЙСЬКИЙ АЛФАВІТ 
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3. ПРАВИЛА ЧИТАННЯ 
      Перш ніж вивчити правила читання, потрібно знати і розуміти, що таке склад і на скільки типів він поділяється.
      Отож, склад – це звук або сполучення звуків, яке вимовляється одним видихом повітря.
      В англійській мові є 4 типи наголошених складів. 
1. Відкритий склад – склад, який закінчується на голосний звук: he, no, lake.
У відкритому  складі всі голосні звучать так як в алфавіті: 
face [feɪs] (фейс) обличчя, pupil [΄pju:pl] (пюпл) учень, like [laɪk] (лайк) подобатися.
2. Закритий склад – склад, який закінчується на одну або декілька приголосних букв: best, it, pot, dress 
Голосні тут читаються коротко: bag [bæg] (бег) сумка, bus [bʌs] (бас) автобус, frog [frɒg] (фрог) жаба, gym [dʒɪm] (джім) спортзал.  
3. Третій тип складу – склад, в якому за наголошеною голосною слідує буква r: аrm, girl, corn, fork 
Голосні букви в цьому складі читають як довгі звуки: car [kɑ:ʳ] (каа) машина , bird [b3:d] (беед) пташка.
4. Четвертий тип складу – склад, в якому за наголошеною голосною слідує буквосполучення r + голосна: more, Mary 
В 4 типі складу голосні букви читають як дифтонги(двоголосні звуки): hare [hɛəʳ] (хеа) волосся, more [mɔ:ʳ] (моо) більше. 
  В англійській мові 26 букв. 20 приголосних і 6 голосних.
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ГОЛОСНІ
      Кожна англійська голосна буква може передавати кілька голосних звуків. закритий склад
[æ] (е)широке
відкритий склад
[ei] (ей)





[image: азбука А]


                                                


a+r+ голосна
[ɛə] (еа)
a+r+приголосна
 [ɑ:] (а)довга




1. Літера А (ей) у відкритому складі читається як ей [ei]: name        na-me [neim] (нейм) ім’я;
2. Літера А (ей) у закритому складі читається як е [æ] широке: cat          cat [ket] (кет) кіт;
3. Буквосполучення ar+приголосна читається як аа [ɑ:](довга): park          par+k [pa:k] (паак) парк;
4. Буквосполучення ar+голосна читається як еа [ɛə]: hare        har+e [hɛə] (хеа) заєць.
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відкритий склад
[i:] (і)довге
закритий склад
[е] (е)коротке





[image: http://100-bal.ru/pars_docs/refs/28/27535/27535_html_864e7a.jpg]




e +r+ голосна
[іə] (іе)

e+r+приголосна
 [3:] (е)





1. Літера Е (і) у відкритому складі читається як і [i:](довге): Pete       Pe-te [pi:t] (пііт) Піт (ім’я  хлопчика);
2. Літера Е (і) у закритому складі читається як е [e](коротке): pet          pet [pet] (пет) домашні улюбленці;
3. Буквосполучення еr+приголосна читається як е  [3:]: derm        der+m [d3:m] (деем) шкіра;
4. Буквосполучення еr+голосна читається як іе [іə]: hеre        hеr+e [hіə] (хіе) тут.
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закритий склад
[і] (і)коротке
відкритий склад
[аi:] (ай)





[image: https://im3-tub-ua.yandex.net/i?id=0c6e83d1e9b4d56da66089f0196f046d&n=33&h=215&w=142]




і +r+ голосна
[аіə] (аіе)
і+r+приголосна
 [3:] (е)






1. Літера І (ай) у відкритому складі читається як ай [аi:]: like       li-ke [lai:k] (лайк) подобатися;
2. Літера І (ай) у закритому складі читається як і [і] (коротке): ill          ill [il] (іл) хворіти;
3. Буквосполучення іr+приголосна читається як е[3:]: bird        bir+d [b3:d] (беед) пташка;
4. Буквосполучення іr+голосна читається як аіе [аіə]: hіre        hіr+e [hаіə] (хаіе) прокат.
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відкритий склад
[əʊ] (оу)
закритий склад
[ɒ] (о) коротке





[image: http://enjoy-english.ucoz.ru/image/2klass/alfavit/O.jpg]





о+r+ голосна
[о:] (о)довге
o+r+приголосна
 [о:] (о)довге






1. Літера О (оу) у відкритому складі читається як оу [əʊ]: nose       no-se [nəʊs] (ноус) ніс;
2. Літера О (оу) у закритому складі читається як о [ɒ] (коротке): old          old [ɒld] (олд) старий;
3. Буквосполучення оr+приголосна читається як о[о:] довге: lord        lor+d [lo:d] (лоод) володар;
4. Буквосполучення оr+голосна читається як о [о:] довге: lore        lor+e [lo:] (лоо) професіональні знання.
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закритий склад
[ʌ] (а) коротке
відкритий склад
[ju:] (ю)довге





[image: азбука U]





u+r+ голосна
[΄jʊə] (΄юе)
u+r+приголосна
 [3:] (е)довге






1. Літера U (ю) у відкритому складі читається як ю [ju:] довге: cute        cu-te [kju:t] (к’ют) розумний;
2. Літера U (ю) у закритому складі читається як а [ʌ] (коротке): bus        bus  [bʌs] (бас) автобус;
3. Буквосполучення ur+приголосна читається як е[3:] довге: curn        cur+n [k3:n] (кеен) зерно;
4. Буквосполучення ur+голосна читається як ΄юе [΄jʊə]: cure        cur+e [kjʊə] (кюе) ліки.
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відкритий склад
[ai:] (ай)довге
закритий склад
[і] (і)коротке





[image: азбука Y]





y+r+приголосна
 [3:] (е)довге
y+r+ голосна
[aiə] (айе)







1. Літера Y (вай) у відкритому складі читається як ай [ai:] довге: sky         sky [skai:] (скай) небо;
2. Літера Y (вай) у закритому складі читається як i [i] (коротке): bus        gym [dʒim] (джім) спортзал;
3. Буквосполучення yr+приголосна читається як е[3:] довге:  myrtle       myr+tle [m3:tl] (меетл) мирт;
4. Буквосполучення ur+голосна читається як ΄юе [΄jʊə]:  tyre        tyr+e [taiə] (тайе) шина.
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	Буква/ буквосполучення
	Пояснення
	Приклад

	е 
(і) 
	в кінці слова не читається
	Plate [pleɪt  ] (плейт ) тарілка

	y 
(вай)
	на початку слова перед голосною читається як звук [j] (й)
	yes [jes] (єс)
так

	y 
(вай)
	ненаголошена і стоїть в кінці слова читається як звук [і] (і)
	city [΄sɪtɪ] (сіті)  місто

	оо 
(oyoy)
	читається як звук [u:] (у) довге
	pool [pu:l] (пуул)басейн 

	оо 
(oyoy)
	перед буквами k,d читається як звук [ʊ] (у) коротке
	good [gʊd] (гуд) хороший

	er 
(іар)
	в кінці слова читається як [ə] е
	sister [sistə] (сісте) сестра

	ee  
(іі)
	читається як звук [i:] (і) довге
	bee [bi:] (біі) бджола

	еа 
(іей)
	читається як звук [i:] (і) довге
	read [ri:d] (ріід) читати

	еа 
(іей)
	перед буквою d читається як звук [е]
	head [hed] (хед) голова

	ow (оудабл’ю) 
	в кінці двоскладових слів без наголосу читається як звук [əʊ] (еy)
	yеllow [jeləʊ]
(єлеу) жовтий

	ow (оудабл’ю)
	під наголосом в односкладових словах читається як звук [aʊ] (ay)
	town [taʊn] (таун) місто

	ou
 (oyю)
	читається як звук [aʊ] (ay)
	house[haʊs] (хаус)
будинок

	oy 
(оувай)
	читається як звук [ɔɪ] (ой)
	boy [bɔɪ] (бой) хлопчик

	ay
 (ейвай)
	читається як [еі] (ей)
	play [plei] (плей) грати

	ey 
(івай)
	читається як [еі] (ей)
	grey [grei] (грей) сірий

	al 
(ейел)
	Перед літерами l, d, k, s, t читається як звук [ɔ:] (о) довге
	salt [sɔ:t] (соот) сіль

	еаr (іейар)
	читається як звук [іə] (іе)
	ear [іə], 

	ai+r (ейайар)
	читається як [eə] (еа)
	chair [ʧeə] (чеа) стілець

	ea+r 
(іейар)
	читається як [eə] (еа)
	bear [beə] (беа) ведмідь

	ere (іейар)
	читається як [eə] (еа)
	where [weə] (веа) де?

	ie 
(айі) 
	читається як звук [е] (е)
	friend [frend] (френд) друг







-14-
ПРИГОЛОСНІ
	Буква/ букво
сполучення
	Пояснення
	Приклад

	х
 (екс)
	читається
як звукосполучення [ks] (кс):
· в кінці слова 

· перед приголосною буквою
	box [bɒks] (бокс) коробка

text [tekst] (текст) текст

	х 
(екс)
	читається
як звукосполучення [gz] (гз)
перед наголошеною голосною
	exam [ɪg΄zæm] (іг’зем) екзамен 

	c 
(сі)
	перед голосними буквами е, і, у читаються як звук [s] (с)
	city [΄sɪtɪ] (сіті)  місто

	c 
(сі)
	в інших випадках читається як звук [k] (к)
	cat [ket] (кет) кіт

	g 
(джі)
	перед голосними буквами читається як звук [dʒ] (дж)
	gym [dʒim] (джім) спортзал

	g
(джі)
	в інших випадках читається як звук [g] (г)
	glad [glæd] (глед) радий 

	th
(тіейч)
	читається як дзвінкий звук [ð] ((з) язик між зубами):

· між голосними буквами







· на початку службових слів*
	

mother [mʌðə] (мазе)
мама

this [ðis] (зіс) цей

	th
(тіейч)
	читається як глухий звук [θ] ((с) язик між зубами) на початку і в кінці всіх інших слів
	think [θink] (сінк) думати

	ck
 (сікей)
	завжди читається як звук [k] (к)
	black [blæk] (блек) чорний

	ch
 (сіейч)
	читаються як звук [tʃ] (ч) 
	watch [wɒtʃ] (вотч) годинник

	sh 
(есейч)
	читається як звук [ʃ] (ш)
	sheep [ʃi:p] (шііп) вівця

	wh 
(дабл’юейч)
	читається як звук [w] (в)
	what [wɒt] (вот) що?

	Wh
(дабл’юейч)
	читається як звук [h] (х) перед буквою о
	who [hu:] (хуу) хто?

	Ng 
(енджі)
	читається як звук [ŋ] ((н) носове))
	song [soŋ] (сон) пісня

	ght 
(джіейчті)
	читається як звук [t] (т)
	eight [eit] (ейт) вісім

	ph
 (піейч)
	читається як звук [f] (ф)
	phone [fəʊn] (фоун) телефон

	s 
(ес) 
	читається як звук [s] (с):
· на початку слова


· в кінці слова після глухої приголосної


· перед приголосними буквами


· в буквосполученні ss 
	sit [sɪt] (сіт) сидіти

sits [sits] (сітс) сидить

best [best] (бест) найкращий
 
dress [dres] (дрес) сукня

	s 
(ес)
	читається як звук [z] (з)

· в кінці слова після голосноі букви




· в кінці слова після дзвінкої приголосної


· між двома голосними буквами 
	

trees [tri:z] (трііз) дерево 


pens [penz] (пенз) ручки 

visit [΄vɪzɪt] (візіт) відвідува ти



* Службові слова це прийменники (про, для, на , біля, від тощо), сполучники (і, й, та, а, але, та, проте, зате, однак,  або, чи тощо), частки (чи, хіба, невже, як, що за, що то за, ось, от, он, ген, це, оце, то, ото тощо).
[image: https://im3-tub-ua.yandex.net/i?id=7c18162b96445da46ffed998e24d5457&n=33&h=215&w=215]
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Розділ ІІ. Лексичний матеріал.

ПОВТОРЕННЯ
Англійське         Транскрипція        Як читається            Переклад
     слово                                                       слово

Hello!                        [hə’ləʋ]                                             Привіт!
Good morning!     [‘ɡʋd ‘mɔ:nıŋ]                                     Доброго ранку!
Good afternoon!    [‘ɡʋd ɑ:ftə’nu:n]                                Доброго дня!
Good evening!           [‘ɡʋd ‘ı:vniŋ]            (ґуд івнін)    Доброго вечора!
What is your name? [‘wɔt ‘ız ‘jɔ: ‘neım] (вот із йо нейм) Як тебе звуть?
My name is …(Sveta)  [‘maı ‘neım ‘ız]                              Мене звуть How old are you? [‘hau ‘əʋld ‘ɑ: ‘ju:]                         Скільки тобі років?
I am … (6-six)          [‘aı ‘æm]                                         Мені … років.
How are you?           [‘hau ‘ɑ: ‘ju:]                              Як твої справи?
I’m fine!                  [‘aı’m ‘faın]                                   У мене все добре!
Thank you!             [‘θæŋk ‘ju:]                                               Дякую!
Please!                        [‘plı:z]                      (пліз)                     Будь ласка!
Who is this boy/girl? [huː ɪz ðɪs bɔɪ/ɡɜːl]                  Хто цей/ця хлопчик/
                                                                                                      дівчинка?
This is my friend.  [‘ðıs ‘ız ‘maı ‘frend]   (зiс із май френд)  Це мій друг
His name is Ivan.[‘hız ‘neım ‘ız ‘ıvan                               Його звуть Іван.
Her name is Kate.  [‘hɜ: ’neım ‘ız ‘keıt]                            Її звуть Катя.
Nice to meet you.    [‘naıs ‘tu ‘mı:t ‘ju:]                           Приємно
                                                                                            познайомитись!
Good bye!                     [‘ɡʋd ‘baı]              (ґуд бай)           Допобачення!
Bye-bye!                       [‘baı ‘baı]                  (бай-бай)                    Бувай!
Where do you live?  [‘weə ‘dʋ ‘ju: ‘lıv]    (веа ду ю лів?)   Де ти живеш?
I live in Ukraine.   [‘aı ‘lıv ‘ın ju:’kreın]   (ай лів ін Юкрейн)   Я живу в 
                                                                                                          Україні.
I live in the village.[‘aı ‘lıv ‘ın ‘ðə ‘vılıdʒ]                           Я живу у селі.                                                  
I live in the town.  [‘aı ‘lıv ‘ın ‘taun]                                  Я живу у місті.
What colour is the…?[‘wɔt ˈkʌlə ‘ız ðə..] (вот кале із зе)Якого кольору..
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It is…                     [ıt ız ..]                                                  Воно…
Where is the…?      [‘weə ‘ız ðə..]         (веа із зе)                    Де…..?
[image: http://cs605922.vk.me/v605922675/27da/Xq7v4sX-lEE.jpg]It is on/under/in … [ıt ız ɔn/ʌndə/ın..]                               Воно на/під/в…
 

1. ЛЮДИНА             

	Англійське                 слово
	Транскрипція
	Як читається слово
	Переклад

	1. Are you       from England?
	[ɑ:  ju: frɔm   ‘ıŋɡlənd]
	(а ю фром інгленд)
	Ти з Англії?

	2. She/ He is     from England
	[ʃi:/hi:  ız frɔm  ‘ıŋɡlənd]
	(ші/хі із фром      інгленд)
	Вона/Він з Англії.

	3. Where are you from?
	[‘weə ‘ɑ: ‘ju: ‘frɔm]
	(веа а ю фром)
	Звідки ти?

	4. I am from    Ukraine
	[‘aı ‘æm ‘frɔm ju:’kreın]
	
	Я з України

	5. Italy
	[‘i:təlı]
	
	Італія

	6. Germany
	[‘dʒɜ:mənı]
	(‘дже(р)мені)
	Німеччина

	7. France
	[frɑ:ns]
	
	Франція

	8. Greece
	[ɡri:s]
	
	Греція

	9. Spain
	[speın]
	
	Іспанія

	10. I like playing games
	[ aı laık pleıŋ ɡeıms]
	
	Я люблю грати в ігри.

	11. Can you swim?            
	[kæn ju: swım]
	
	Вмієш ти плавати?

	12. Swim             
	[swım]
	
	плавати

	13. Run                 
	[rʌn]
	
	бігати

	14. Climb            
	[klaım]
	
	лазити

	15. Fly                
	[flaı]
	
	літати

	16. Jump            
	[dʒʌmp]
	
	стрибати

	17. Dance           
	[dæns]
	
	танцювати

	18. Read                                 
	[ri:d]
	
	читати

	19. Sing
	[sıŋ]
	
	співати

	20. Write
	[raıt]
	
	писати

	21. Play games
	[‘pleı ‘geıms]
	
	грати в ігри

	22. Spell the word
	[‘spel ðə wɜ:d]
	
	вимовляти слово по                                                                       літерах

	23. Draw pictures  
	[‘dro ]
	(дро пікчез)
	малювати малюнок               

	24. Do you like the camp?            
	[du: ju: laık ðə  kæmp]
	
	Тобі подобається літній табір?

	25. The swimming                                         -pool      
	[‘swımıŋpu:l]
	
	басейн

	26. The camp       
	[kæmp]
	
	літній табір

	27. The café         
	[‘kæfeı]
	(‘кефей)
	кафе

	28. The room  for girls               
	[ðə ru:m fɔ: ɡɜ:ls]

	
	кімната для дівчаток

	29. School            
	[sku:l]
	
	школа

	30. Party hall       
	[‘pɑ:tı hɒl]
	
	святковий зал

	31. Sports-ground
	[‘spɔ:ts ɡraʋnd]
	
	спортивний майданчик

	32. House
	[hauz]
	
	будинок

	33. Flat
	[flæt]
	
	квартира

	34. Classroom
	[‘klɑsru:m]
	
	класна кімната

	35. How is she?
	[haʋ ız ʃi:]
	
	Як у неї справи?

	36. Watch a cartoon
	[wɒtʃ  æ kɑ:’tu:n]
	
	дивитися мультики

	37. Play chess
	[‘pleı ‘tʃes]
	
	грати в шахи

	38. Paint
	[peınt]
	
	малювати

	39. Play music
	[‘pleı ‘mju:zık]
	
	грати музику

	40. Team
	[ti:m]
	
	команда

	41. I don’t like to play chess      
	[aı dɔnt laık tə pleı tʃes]
	
	Мені не подобається грати в шахи.

	42. What is your hobby?
	[wɔt ız jɔ:   hɔbi:]
	(вот із йо       хоббі)
	Яке у тебе хобі?       


                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        
                             

-22-
2. МОЯ СІМ’Я  І ДРУЗІ
[image: https://im2-tub-ua.yandex.net/i?id=df8ae1ecab98e40008e698bfb52c12cf&n=33&h=215&w=392]
	Англійське                                                             слово
	Транскрипція
	Як читається
слово
	Переклад

	1. Family       
	[‘fæm(ə)lı]
	(‘фем(і)лі)
	сім’я

	2. Friend            
	[‘frend]
	(френд)
	друг

	3. Parents       
	[‘peər(ə)nts]
	(‘перентс)
	батьки

	4. Grandparents 
                      
	[‘ɡræn(d)¸
peər(ə)nts]
	(‘грен(д)
пеeрентс)
	дідусь
і бабуся

	5. Daughter         
	['dɔ:tə]
	
	дочка

	6. Husband          
	['hʌzbənd]
	
	

	7. Aunt                       
	[ɑːnt]
	(ант)
	тітка

	8. Uncle                    
	['ʌŋkl]
	(анкл)
	дядько

	9. Son                   
	[sʌn]
	(сан)
	син

	10. Cousin             
	['kʌzn]
	(казн)
	кузин/кузина

	11. Village            
	['vılıdʒ]
	(‘вілідж)
	село

	12. Kitchen           
	['kıtʃın]
	
	кухня

	13. Bathroom       
	['bɑ:θrʋm]
	(басруум)
	ванна кімната

	14. Living-room
	['lıvıŋ¸ru:m]
	
	вітальня

	15. Bedroom        
	['bedrʋm]
	
	спальня

	16. New            
	[nju:]
	(н’ю)
	новий

	17. House           
	['haʋz]
	(хауз)
	будинок

	18. Sofa          
	['səʋfə]
	
	диван, софа

	19. Armchair
	['ɑ:mtʃeə]
	(‘амчеа)
	крісло

	20. Carpet      
	['k]
	
	килим

	21. Floor            
	[flɔ:]
	
	підлога

	22. Doctor      
	['dɒktə]
	
	лікар

	23. Singer        
	['sıŋə]
	
	співак

	24. Secretary 
	['sækrıtrı]
	
	секретарка

	25. Driver     
	['draıvə]
	
	водій

	26. Dancer          
	[dænsə]
	
	танцюрист

	27. Waiter       
	['weıtə]
	
	офіціант

	28. Businessman
	['bıznəsmən]
	(‘бізнесмен)
	бізнесмен

	29. Farmer       
	['fɑ:mə]
	
	фермер

	30. At work     
	[æt 'wɜ:k]
	
	на роботі

	31. At home    
	[æt 'həʋm]
	(ет хеум)
	вдома

	32. In the park
	[ın ðə 'pɑ:k]
	
	в парку

	33. At school    
	[æt 'sku:l]
	
	у школі

	34. On the farm 
	[ɔn ðə fɑ:m]
	
	на фермі
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3. [image: https://im2-tub-ua.yandex.net/i?id=63b25234e326ab554eab02c372345f6e&n=33&h=215&w=287]МОЯ ШКОЛА


	Англійське     слово                                                    
	Транскрипція
	Як читається
	Переклад

	1. Day                   
	[deɪ]
	(дей)
	день

	2. Sunday          
	[‘sʌndı]
	(‘санді)
	неділя

	3. Monday         
	[‘mʌndı]
	(‘манді)
	понеділок

	4. Tuesday         
	[‘tjʋzdı]
	(‘тюзді)
	вівторок

	5. Wednesday    
	[‘wenzdı]
	(‘вензді)
	середа

	6. Thursday        
	[‘θɜ:zdı]
	(‘сезді)
	четвер

	7. Friday            
	[‘fraıdı]
	(‘фрайді)
	п’ятниця

	8. Saturday         
	[‘sætədı]
	(‘сетеді)
	субота

	9. Subject            
	['sʌbdʒkt]
	(‘сабджкт)
	навчальний предмет

	10. Maths             
	[mæθs]
	
	математика

	11. English            
	['ıŋɡlıʃ]
	
	англійська

	12. Art                  
	[ɑ:t]
	
	малювання

	13. Reading          
	['ri:dıŋ]
	
	читання

	14. Sport               
	[spot]
	
	фізкультура

	15. Music             
	['mju:zık]
	
	музика

	16. Wake up       
	[weık ʌp]
	
	прокидатися

	17. Wash             
	[wɒʃ]
	
	вмиватися

	18. Dress              
	[dres]
	
	одягатися

	19. Breakfast     
	['brækfəst]
	
	сніданок

	20. Have lunch    
	[hæv lʌntʃ]
	
	мати ланч

	21. Do homework
	[du: 'həʋmw]
	
	робити домашнє завдання

	22. Club            
	[klʌb]
	
	клуб

	23. After           
	['ɑ:ftə]
	
	після

	24. Go to bed
	[ɡəʋ tu bed]
	
	лягати спати

	25. Help             
	[help]
	
	допомога

	26. Do sums  
	[du: sʌms]
	
	розв’язувати задачі

	27. Look at your new timetable.
	Подивись у свій новий розклад.

	28. It is … on Tuesday
	… у вівторок

	29. … is my favourite lesson
	… мій улюблений урок

	30. Which/What lesson do you like?
	Який урок тобі подобається?

	31. Her favourite days are…
	Її улюблені дні це…

	32. He/She doesn’t like….
	Йому/Їй не подобається…

	33. He/She wakes up at … o’clock
	Він/Вона прокидається о … годині

	34. What time is it?
	Котра година?

	35. It is … o’clock
	Зараз … година

	36. He/ She has got…
	Він/Вона має

	37. When do you get up?
	Коли ти прокидаєшся?

	38. I get up at 7 o’clock.
	Я прокидаюсь о 7 годині

	39. May I come in?
	Можна зайти?

	40. Could you give me your pen, please?
	Можеш мені дати ручку, будь-ласка?


4. [image: https://im1-tub-ua.yandex.net/i?id=c773524ec20bafec998a5d9dc159c602&n=33&h=215&w=342]ВІДПОЧИНОК І ДОЗВІЛЛЯ



	Англійське         
	Транскрипція
	Як читається            
	Переклад

	1. Let’s watch cartoons
	Давай подивимось мультики

	2. Look, this is my favourite one.
	Дивись, це мій улюблений.

	3. Eat             
	[i:t]
	
	їсти

	4. Drink       
	[drıŋk]
	
	пити

	5. Cook         
	[kʋk]
	
	готувати

	6. Make          
	[meık]
	
	робити

	7. May I talk to Bill?
	Можу я поговорити з Білом?

	8. Breakfast   
	['brækfəst]
	(‘брекфест)
	сніданок

	9. Lunch            
	[lʌntʃ]
	
	ланч

	10. Dinner         
	['dınə]
	
	обід

	11. Supper       
	['sʌpə]
	
	вечеря

	12. Vegetable
	['vedʒıtəbl]
	(‘веджетеблз)
	овоч

	13. Carrot       
	['kærət]
	
	морква

	14. Cabbage   
	['kæbıdʒ]
	(кебідж)
	капуста

	15. Cucumber
	['kju:kʌmbə]
	
	Огірок

	16. Onion       
	['ʌnjən]
	(‘аніен)
	Цибуля

	17. Tomato    
	[tə'mɑ:təʋ]
	
	помідор

	18. Fruit         
	[fru:t]
	(фруут)
	фрукти

	19. Apple      
	['æpl]
	
	яблуко

	20. Banana     
	[bə'nɑ:nə]
	
	банан

	21. Lemon      
	['lemən]
	
	лимон

	22. Orange     
	['ɒrındʒ]
	
	апельсин

	23. Enjoy your meal!
	[ın'dʒɔı ]
	
	Смачного! 

	24. Pass           
	[pɑ:s]
	
	подати

	25. Some         
	[sʌm]
	
	трошки

	26. Enjoy        
	[ın'dʒɔı ]
	
	насолоджуватися

	27. Meal          
	[mi:l]
	
	їжа

	28. Always   
	['ɔ:lweız]
	
	завжди

	29. Alone       
	[ə'ləʋn]
	
	сам, один

	30.  Go to bed
	
	
	Лягати спати

	31.  Make bed
	
	
	Застеляти ліжко

	32. Never         
	['nevə]
	
	ніколи

	33. Usually      
	['ju:ʒuəlı]
	 (‘южелі)
	зазвичай

	34. Someti
mes
	['sʌmtaımz]
	
	інколи

	35. True      
	[tru:]
	
	правда
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5. СВЯТА ТА ТРАДИЦІЇ

	Англійське         
	Транскрипція
	Як читається            
	Переклад

	1. Ukrainian
	[ju:'kreınjən]
	(юк'рейньє)
	український

	2. Usually    
	['ju:ʒuəlı]
	
	зазвичай

	3. Christmas
	['krısməs]
	
	Різдво

	4. Carol      
	['kærəl]
	
	 колядка

	5. Was 
	
	
	був, була, було

	6. Were
	
	
	були

	7. Last         
	[lɑ:st]
	
	останній

	8. Comfortable
	['kʌmfətəbl]
	(камфетебл)
	зручний

	9. Hotel       
	[həʋ'tel]
	(хеу’тел)
	готель

	10. Mountain
	['maʋntın]
	(‘маунтін)
	гора

	11. Summer holidays
	
	
	літні канікули

	12. Last weekend
	[lɑ:st 'wıkənd]
	
	минулий вихідний

	13. Yesterday       
	['jestədı]
	(‘єстеді)
	вчора

	14. Christ             
	[kraıst]
	(крайст)
	Христос

	15. Church            
	[tʃɜ:tʃ]
	
	церква

	16. People             
	['pi:pl]
	
	люди

	17. Easter              
	['i:stə]
	
	Великдень

	18. Hot cross bun 
	[¸hɒt krɒs 'bʌn]
	
	пасха

	19. Easter Bunny 
	['i:stə bʌnı]
	
	Великодній заєць
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[image: https://im2-tub-ua.yandex.net/i?id=daed8c7312297abb9506c728d8c7deb3&n=33&h=215&w=311]
6. ПРИРОДА

	Англійське
слово
	Транскрипція
	Як читається
	Переклад


	1. Weather
	['weðə]
	(‘везе)
	погода

	2. Shine
	[ʃaın]
	
	світити

	3. Stay
	[steı]
	
	перебувати

	4. Fine
	[faın]
	
	добре

	5. Bad
	[bæd]
	
	поганий

	6. Sunny
	['sʌnı]
	
	сонячний

	7. Rainy
	['reını]
	
	дощовий

	8. Blue
	[blu:]
	
	блакитний

	9. Grey
	[ɡreı]
	
	сірий

	10. Cold
	[kold]
	
	холодний

	11. Warm
	[wɔ:m]
	
	теплий

	12. Snowy
	['snouı]
	(сноуі)
	сніжний

	13. Windy
	['wındı]
	
	вітряний

	14. Hot
	[hɒt]
	
	жаркий

	15. Cool
	[ku:l]
	
	холодний

	16. The weather is …
	Погода …

	17. What is the weather like in Ukraine?
	Яка в Україні погода?

	18. Month
	[mʌnθ]
	
	місяць

	19. Autumn
	[ˈɔːtəm]
	(‘отем)
	осінь

	20. September
	[sep'tembə]
	
	вересень

	21. October
	[ɒk'təʋbə]
	
	жовтень

	22. November
	[nɒ'vembə]
	
	листопад

	23. Winter
	[ˈwɪntə]
	
	зима

	24. December
	[dı'sembə]
	
	грудень

	25. January
	['dʒænjuərı]
	
	січень

	26. February
	['febrʋərı]
	
	лютий

	27. Spring
	[sprɪŋ]
	
	весна

	28. March
	[mɑːtʃ]
	
	березень

	29. April
	[ˈeɪprəl]
	
	квітень

	30. May
	[meɪ]
	
	травень

	31. Summer
	[ˈsʌmə]
	
	літо

	32. June
	[dʒu:n]
	
	червень

	33. July
	[dʒu'laı]
	
	липень

	34. August
	['ɔ:ɡəst]
	(‘огест)
	серпень

	35. Year
	[jıə]
	(єа)
	рік

	36. Season
	['si:zn]
	(сізн)
	пора року

	37. Often
	['ɒfn]
	(офн)
	часто

	38. Tomorrow
	[tə'mɒrəʋ]
	
	завтра

	39. Seaside
	['si:saıd]
	
	морський пляж

	40. River
	['rıvə]
	
	річка

	41. Holidays
	['hɔlədiz]
	('холедіз)
	канікули

	42. Travel
	['trævl]
	
	подорожувати

	43. Visit
	['vızt]
	
	відвідувати

	44. Who?
	[hu:]
	(ху)
	Хто?

	45. What?
	[wɒt]
	(вот)
	Що?

	46. Why?
	[waı]
	(вай)
	Чому?



[image: https://im1-tub-ua.yandex.net/i?id=b6c16b97dd00e55695b5391df9015134&n=33&h=215&w=304]
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Розділ ІІІ. Граматичний матеріал.
1. КОНСТУКЦІЇ THERE IS / THERE ARE.         
      Конструкція there is / there are широко вживається в англійській мові для повідомлення про наявність в даному місці будь - якої особи або предмета. 
Даний вираз перераховує те, що (або хто) є в якомусь місці. Так би мовити "опис майна" або наявність живих істот. 
Наприклад: 
There is a pen in the bag. - У сумці (є, є, знаходиться) ручка.
          There is вживається при однині.
Наприклад: 
There is a pen on the desk – На столі є ручка. (одна)
           There are вживається при множині.
Наприклад: 
There are pens on the table. – На столі є ручки (багато)
2. ПРИКМЕТНИКИ
Прикметники – слова, які вказують на ознаку, якість або властивість предметів.
За значенням прикметники поділяються на 2 групи:
· якісні прикметники;
· відносні прикметники.
Якісні прикметники вказують на ознаки і якості прикметників (на колір, розмір, вагу тощо). Якісні прикметники мають ступені порівняння та можуть використовуватися з прислівниками very - дуже, quite - досить, so - так, too - занадто, rather - досить тощо.
Наприклад: very beautiful – дуже гарна
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A big house (великий будинок) – bigger house (більший будинок).
Відносні прикметники вказують на ознаки і якості предметів через їх відношення до інших предметів.
Наприклад: a wooden house (дерев’яний будинок)   
тобто   
 a house made of wooden (будинок, який зроблений з дерева).       
 Відносні прикметники не мають ступенів порівняння.
3. ПРИЙМЕННИК
      Прийменник – це службове слово, яке виражає відношення іменників до інших слів у реченні.
      Прийменники місця – це прийменники, які відповідають на питання Де? Куди?
      До таких прийменників належать наступні: 
On – на, на поверхні
Наприклад: A pen is on the desk. – Ручка є на парті.
In – в, у
Наприклад: A pen is in the box. – Ручка є в коробці.
Under – під
Наприклад: A pen is under the book. – Ручка є під книжкою.
    Прийменники напрямку – це прийменники, які відповідають на питання Куди?
   Прийменник to належить до прийменників напрямку. To має багато значень, а саме – до, в , у, на.
Наприклад: I go to school. – Я іду до школи
                     I go to the meeting. – Я іду на збори.
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    Прийменники часу – прийменники, які відповідають на питання Коли?
      Такими прийменниками є слова before, after, up, down, over, across.
Before – до, перед
Наприклад: We do our homework before dinner – 
Ми робимо домашнє завдання перед вечерею.
After – після
Наприклад: We do our homework after dinner – 
Ми робимо домашнє завдання після вечері.
Over - протягом якогось проміжку часу 
Наприклад: We have had many problems over the few days. 
· Ми мали багато проблем протягом декількох днів.
4. ТЕПЕРІШНІЙ НЕОЗНАЧЕНИЙ/ПРОСТИЙ ЧАС
   Теперішній неозначений/простий час (Present Indefinite / Simple Tense) виражає дію, яка відбувається  постійно в теперішньому.
Дієслово to be  у теперішньому часі
[image: ]  Дієслово to be в англійській мові в теперішньому часі означає “бути, знаходитися“.  To be  у стверджувальних (розповідних) реченнях набуває наступних форм:( бути )

( Є )

( Є )

( Є )


Am (ем) використовується після займенника I (я).
Is (із) використовується після займенників he (він), she(вона), it(воно). 
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Are (а) використовується після займенників they(вони), we(ми), you(ви, ти).
Тобто
I             am                         Я є
He                                        Він є
She         is                           Вона є
It                                          Він, вона, воно є (не про людей)
They                                    Вони є
We         are                         Ми є
You                                      Ви, ти є

[image: ]


I


[image: C:\Users\admin\Desktop\англ цікавинки\i (5).jpg]They, We, You
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Poem “To be”     Віршик «Бути»
Я – твій друг. Дракон to be (ту бі).
Подивись на мене ти.
І засвоєш без проблем
Разом з I (ай) я буду am (ем).
He (хі),she (ші),it (іт)  скотились вниз
Там зустрів їх братик is (із).
You (ю), we (ві), they (зей) догнали are (а),
Закрутилась голова.
     У питальних реченнях am (ем), is (із), are (а)  буде виноситися на перед. При цьому, am (ем), is (із), are (а)  
можна перекласти як “чи”:
Тобто
Am                 I           ?    Чи я …?
                      he          ?   Чи він …?
 Is                  she        ?   Чи вона…?
                      it           ?   Чи він, вона (не про людей), воно ..?
                      they      ?    Чи вони …?
Are                we         ?   Чи ми …?
                      you        ?     Чи ви, ти …?
       У заперечних реченнях після am (ем), is (із), are (а)  ставиться not (нот), яке перекладається як не.
Тобто
I             am        not            Я не є
He                                        Він не є
She         is          not            Вона не є
It                                       Він, вона, воно не є (не про людей)
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They                                    Вони не є
We         are        not            Ми не є
You                                      Ви, ти не є
НАПРИКЛАД:
        She is a girl. – Вона є дівчинка – стверджувальне реч.
        Is she a girl? – Чи вона дівчинка? – питальне реч.
        She is not a girl. – Вона не єдівчинкою. – заперечне реч.
Дієслово to have  у теперішньому часі
     Дієслово to have (хев) в англійській мові в теперішньому часі означає “мати“.  to have (хев) у стверджувальних (розповідних) реченнях набуває наступних форм:
to have

                                  have                has
Have (хев) використовується після займенників I (я), they (вони), we(ми), you(ви, ти).
Has (хез) використовується після займенників he (він), she(вона), it(воно).
Тобто
I             have                         Я маю книжку
He                                          Він має книжку
She         has                           Вона має книжку
It                             a book     Він, вона, воно має книжку
They                                       Вони мають книжку
We         have                         Ми маємо книжку
You                                         Ви, ти маєте/маєш книжку
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    I (they, we, you) have може перекладатися на українську мову, як я (вони, ми, ти) маю (мають, маємо, маєш) або у мене (них, нас, тебе) є.
    НАПРИКЛАД:
I have a book. – Я маю книжку  АБО У мене є книжка.
She has a doll. -  Вона має ляльку АБО У неї є лялька.
      У питальних реченнях have (хев), has (хез)  виноситься 
на перед. 
Тобто
Have                 I          ?     Маю я …?
                      he           ?     Має він …?
Has                she         ?     Має вона…?
                      it         ?   Має він, вона (не про людей), воно ..?
                      they      ?    Мають вони …?
Have                we         ?   Маємо ми …?
                      you        ?     Маєш ви, ти …?
       
      У заперечних реченнях після have (хев), has (хез)  ставиться not (нот), яке перекладається як не.
Тобто
I             have        not            Я не маю
He                                        Він не має
She         has         not            Вона не має
It                                    Він, вона, воно не має (не про людей)
They                                    Вони не мають
We         have        not            Ми не маємо
You                                      Ви/ти не маєте/маєш
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НАПРИКЛАД:
        She has a cat. – Вона має кота – стверджувальне реч.
        Has she a cat? – Має вона кота? – питальне реч.
        She has not a cat. – Вона не має кота. – заперечне реч.
Інші дієслова  у теперішньому часі
    Якщо у реченні використовуються інші дієслова (писати, стрибати, гратися та інші) то стверджувальні (розповідні) речення будуються таким чином:
· Після займенників I (ай), they (зей), we (ві), you (ю)                    використовується дієслово без частки to:
To run – бігти
I run. – Я бігаю
· Після займенників he (хі), she (ші), it (іт) беремо дієслово без частки to але із закінченням –s або –es:
To run. – бігти
He runs. – Він бігає.
     У питальних реченнях використовуються слова do (ду), does (дас), які ставляться на початку речення. Do (ду) використовується перед займенниками I (ай), they (зей), we (ві), you (ю):                     I run – Я бігаю.
        Do I run? – Я бігаю? 
   Does (дас) ставиться перед he (хі), she (ші), it (іт), при цьому в кінці дієслова закінчення –s або –es не пишемо:
Не runs. – Він бігає.
Does he run  ? – Він бігає?
     У заперечних реченнях після слова do (ду), does (дас) ставиться not (нот). При використанні does not (дас нот) закінчення –s або –es в кінці дієслова не ставиться:
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I  run – Я бігаю.
I do not run – Я  не бігаю.
Не  runs. – Він бігає.
Не does not run  . – Він бігає.

5. МОДАЛЬНІ ДІЄСЛОВА
Модальні дієслова – дієслова, які виражають не дію, а відношення до неї: можливість, необхідність, здатність виконати дію, ймовірність тощо.
Найвживанішими модальними дієсловами є такі:
Сan – може, можу, можуть;
May – (можливо, може, може бути) може, можу, можуть;
Must – повинен(на,і).
Дієслово can
Модальне дієслово can – можу використовується:
· для вираження здібності, вміння, можливості виконати дію в теперішньому  та в минулому часі;
· у розмовній мові для вираження прохання, дозволу або заборони;
· у заперечних та питальних реченнях для вираження ймовірності, досади та нерозуміння.
У стверджувальних реченнях (розповідних реченнях) теперішнього простого часу модальне дієслово can використовується після займенників.
Наприклад: 
                                     I can  – Я можу .
Після модального дієслова can використовуєть будь яке 
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інше дієслово без частки to.
Наприклад: 
                              I can__dance – Я можу танцювати.
У питальних реченнях теперішнього простого часу модальне дієслово can використовується перед 
займеннниками.
Наприклад: 
                     I can dance. – Я можу танцювати.
                     Can I dance? – Можу я танцювати?
У заперечній формі теперішнього простого часу після займенників ставиться cannot (не можу) або скорочена його форма can’t.
Наприклад:
I cannot dance – Я не можу танцювати.
або
I can’t dance. – Я не можу танцвати.
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6. ІМЕННИК
Множина іменника
     Іменники в англійській мові поділяються на злічувані та незлічувані.
     Злічувані іменники означають предмети, які можна полічити: стілець, дерево, серце тощо. 
     Злічувані іменники вживаються в однинні і множинні.     
      Перед злічуваним іменником однини ставиться артикль а або an.
     Артикль а ставиться перед злічуваним іменником, який починається на приголосну. 
     Наприклад: a pen – ручка (одна і слово реn починається з приголосної р [пі], тому ставимо артикль а ).
    Артикль аn ставиться перед злічуваним іменником, який починається на голосну. 
    Наприклад: an apple – яблуко (одне і слово apple починається з голосної a [ей], тому ставимо артикль аn ).
    Щоб утворити множину злічуваного іменника потрібно додати до нього закінчення –s, -es. При цьому артиклів а і an уже викоритовувати не потрібно.
Закінчення –es додається до іменників у таких випадках:
· якщо іменник в однинні закінчується на s [s], ss [s], x [ks], sh [ʃ], ch [tʃ], tch [tʃ]:
a box (коробка) – boxes (коробки);
· якщо іменник в однинні закінчується на у [waı] з попередньою приголосною. При цьому літера у [waı] 
змінюється на і [aı]  і потім додається –es :
a story (історія) – stories (історії);
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· якщо іменник в однинні закінчується на o [ɔʋ]:
a potato (картоплина) – potatoes (картопля);
· якщо іменник в однинні закінчується на f [ef] або fe [efı]. При цьому літера f [ef], fe [ef ı] змінюється на v [vı] і потім додається   –es:
a bookshelf – bookshelves.
         (книжкова поличка) – (книжкові полички) 
ВИНЯТКИ:
    Є іменники, які утворюють множину не за правилами. Їх потрібно вивчити і пам’ятати:
A man       [mæn]     (чоловік) – men    [men] (чоловіки)
A woman [‘wʋmæn] (жінка)  – women [‘wımın] (жінки)
A foot       [fu:t]        (нога)     – feet       [fı:t]       (ноги)
A goose    [ɡu:s]       (гусак)    – geese    [ɡı:z]     (гуси)
A tooth     [tu:ð]        (зуб)       – teeth     [tı:ð]      (зуби)
A mouse   [maus]    (миша)     – mice     [maıs]   (миші)
A child     [tʃaıld]   (дитина)   – children [‘tʃıldrən] (діти)
An ox       [ɔks]         (бик)        – oxen    [ɔksən]  (бики)
A sheep    [ʃı:p]       (вівця)      – sheep    [ʃı:p]     (вівці).

    Незлічувані іменники – це назви речовин (вода, олія, молоко тощо) і багатьох абстрактних понять, які не піддаються лічбі (кохання, дружба, журба, свобода тощо).
    Перед незлічуваними іменниками використовується слово some, яке означає трішки.
     Наприклад: some juice – трішки соку
    Незлічувані іменники вже є іменниками в множинні. Тому вони множини не утворють.
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Присвійний відмінок іменника
Присвійний відмінок означає належність або особисті стосунки. Форму присвійного відмінка можуть мати іменники, які означають назви людей і тварин. 
Присвійний відмінок іменника однини утворюється за допомогою закінчення  -‘s:
My sister (моя сестра)  - My sister’s book (книжка моєї сестри)
Якщо іменник закінчується на –s [s], -ss [s], -x [ks],  то при утворенні присвійного відмінку до них додається тільки апостроф (‘):
A fox (лисиця) – a fox’ tail (хвіст лисиці)
Якщо іменник в множинні, то для утворення присвійного відмінка до нього додається лише апостроф (‘):
Brothers (брати) – brothers’ dog (собака братів)

7. МИНУЛИЙ НЕОЗНАЧЕНИЙ/ПРОСТИЙ ЧАС
   Минулий неозначений/простий час (Past Indefinite / Simple Tense) виражає дію, яка відбулася у певний момент в минулому.
Дієслово to be  у минулому часі
  Дієслово to be (бі) в англійській мові в минулому часі у стверджувальних (розповідних) реченнях набуває наступних форм:         to be (бути)

                  was                     were
    (був,була,було)                   (були)
Was (вос) використовується після займенників I (я), he 
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(він), she(вона), it(воно).
Were (веа) використовується після займенників they (вони), we(ми), you(ви, ти).
Тобто
I                                           Я був/була…
He            was                     Він був…
She                                      Вона була…
It                                       Він, вона, воно було (не про людей)
They                                    Вони були…
We         were                       Ми були…
You                                      Ви/ти були/був/була…
     У питальних реченнях was (вос), were (веа)  буде виноситися на перед. При цьому, was (вос), were (веа)    можна перекласти як “чи”:
Тобто
                     I           ?    Чи я був/була…?
                      he          ?   Чи він був…?
 Was              she        ?   Чи вона  була…?
                      it   ?   Чи він, вона (не про людей), воно було..?
                      they      ?    Чи вони були…?
Were             we         ?   Чи ми були…?
                      you        ?     Чи ви/ти  були/був/була…?

       У заперечних реченнях після was (вос), were (веа)  ставиться not (нот), яке перекладається як не.
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Тобто
I                                        Я не був/була..
He                                        Він не був..
She         was    not            Вона не була..
It                                 Він, вона, воно не було (не про людей)
They                                    Вони не були
We         were        not            Ми не були
You                                      Ви/ти не були/був…
НАПРИКЛАД:
   She was good. – Вона була хороша – стверджувальне реч.
   Was she good? – Чи вона хороша? – питальне реч.
    She was not good. – Вона не хороша. – заперечне реч.
Дієслово to have  у минулому часі
     Дієслово to have (хев) в англійській мові означає “мати“.  to have (хев) в минулому часі у стверджувальних (розповідних) реченнях набуває форми had:
Had (хев) використовується після усіх займенників, тобто після  I (я), they (вони), we(ми), you(ви, ти),he (він), 
she(вона), it(воно).
Тобто
I                                            Я маю книжку
He                                          Він має книжку
She                                         Вона має книжку
It               had    a book         Він, вона, воно має книжку
They                                       Вони мають книжку
We                                          Ми маємо книжку
You                                         Ви, ти маєте/маєш книжку
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    I (they, we, you…) had може перекладатися на українську мову, як я (вони, ми, ти…) мав/мала (мали, мали, мав…) або у мене (них, нас, тебе…) був/була/було.
    НАПРИКЛАД:
I had a book. – Я мав/мала книжку АБО У мене була книжка.
She had a doll. -  Вона мала ляльку АБО У неї була лялька.
      У питальних реченнях had (хед) виноситься на перед. 
Тобто
                 I          ?     Мав/мала я …?
                he           ?     Мав він …?
                she         ?     Мала вона…?
Had        it           ?      Мав/мала/мало він, вона, воно ..?
                they      ?    Мають вони …?
                we         ?   Маємо ми …?
                you        ?     Маєш ви, ти …?
      У заперечних реченнях після had (хед) ставиться not (нот), яке перекладається як не.
Тобто
I                                           Я не маю…
He                                        Він не має…
She                                       Вона не має…
It            had  not        Він, вона, воно не має (не про людей)
They                                    Вони не мають…
We                                       Ми не маємо…
You                                      Ви/ти не маєте/маєш…

[bookmark: _GoBack]НАПРИКЛАД:
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She had a cat. – Вона мала кота – стверджувальне реч.
        Had she a cat? – Мала вона кота? – питальне реч.
        She had not a cat. – Вона не мала кота. – заперечне реч.

Інші дієслова  у минулому часі
    Якщо у реченні використовуються інші дієслова (писати, стрибати, гратися та інші) то стверджувальні (розповідні) речення будуються таким чином:
· за допомогою таблиці неправильних дієслів (ст.174-175 підручника) визначають чи правильне дієслово чи ні. Правильним називається дієслово, якого немає в табличці неправильних дієслів і тому щоб утворити минулий простий час до правильного дієслова додають закінчення –ed:
to play – гратися
Нe played – він грався
· Якщо дієслово є в табличці неправильних дієслів, то його називають неправильним. Тому, щоб утворити минулий час з таким дієсловом треба використати потрібне дієслово з другої колонки неправильних дієслів:
to go – went – йти
I go – Я ходжу
А щоб сказати Я ходив треба використати дієслово went (друга колонка)
I went – Я ходив
     У питальних реченнях використовуються слова did (дід) 
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яке ставиться на початку речення, при цьому в кінці правильного дієслова закінчення –ed  не пишемо, а неправильне дієслово замінюємо правильним:
Не runed. – Він бігав.
Did he run  ? – Він бігав?
She slept – Вона спала.(спала – неправильне дієслово)
Did she sleep? – Вона спала?
     У заперечних реченнях після слова did (дід) not (нот). При використанні did not (дід нот) закінчення –ed в кінці дієслова або друга колонка дієслова не використовується:
I  wrote – Я писав.
I did not write – Я  не писав.
Не  runed. – Він бігав.
Не did not run  . – Він не бігав
8. ЧИСЛІВНИКИ ВІД 20 ДО 100
Числівники, які означають десятки (20,30,40…), утворюються за допомогою закінчення –ty.
Наприклад: 7 – seven__ (сім) – seventy (сімдесят) 
При додаванні суфікса –ty у деяких числівників змінюється вимова або написання.
Наприклад: 2 two – 20 twenty
                       3 three – 30 thirty
                       4 four – 40 forty
                       5 five – 50 fifty
 Решта кількісних числівників називається складеними. 
Складенні числівники утворюються так само як і в українській мові, але пишуться через дефіс (-).
Наприклад: 25 – двадцять   п’ять – twenty - five.
-50-
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